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Újra megbízni 
E számunk diák-közéleti interjúalanya 
Pernyész Péter, a T T K Hallgatói Ön-
kormányzatának elnöke, aki e minősé-
gében az egyik legnagyobb egyetemi 
kar diákságát képviseli különféle testü-
letekben. Munká jában az is segítségére 
lehet, hogy jó néhány éves tapasztalat-
tal rendelkezik, hiszen régóta tevé-
kenykedik a hallgatói közéletben, a 
H Ö K kari és egyetemi szintű testülete-
iben. Személyében olyan embert is-
mertünk meg, aki úgy véli, hogy a tet-
tek, és nem a nagy szavak minősítik a 
HÖK működését. A tetteket pedig a di-
áktársak igényei és az intézmény lehe-
tőségei ha tározzák meg. Pétert a félév 
végén értékelő beszélgetésre kértük. 

- Több mint egy fél éve választottak a TTK 
HÖK élére. Milyen mérleget lehetne vonni az el-
telt idő tükrében? 

- Igazából annyit lehet legfőképp leszűrni, 
hogy a TTK-s hallgatók kezdenek újra 
megbízni az általuk választott érdekképvi-
seleti szervben, jönnek vagy írnak, ha 
gondjuk akad. A testület eddigi tapasztala-
taim szerint kezd egyre jobban összerázód-
ni, megpróbáljuk az ötleteket megvalósíta-
ni. Gondolok itt például az idén tavasszal 
megrendezett TTK-s bálra, amely egész 
jól sikerült, az összes vacsorás jegy elfo-
gyott. Színházlátogatási programba is 
kezdtünk, először kisebb mennyiségben 
vásároltunk jegyeket, hogy megnézzük, 
van-e rá igény. Örömmel jelentem, hogy a 
következő félévben még többet szeret-
nénk majd vásárolni, hiszen a hallgatók a 
kiosztás napjának első óráiban elkapkod-
ták. Ezen kívül a napokban helyeztünk ki 
5 számítógépes terminált, amik még nin-
csenek teljesen készen, de a hallgatók a 
TTK-sok által legsűrűbben látogatott épü-
letekben tudják majd őket használni 
netezésre, etr-ezésre. Nemrég sikerült a 
tanulmányi bizottságnak TYSZ módosítá-
sokat is kieszközölni, úgyhogy szerintem 
mindenki megtalálta a helyét a HÖK-ösök 
közül, aki akarta. 

-A TTK HÖK elnöke vagy, emellett az EHÖK 
Elnökségének és az SZTE legmagasabb döntés-
hozó fórumának, az Egyetemi Tanácsnak is a 
tagja. Hogyan látod az egyetemi és a kari hall-
gatói érdekképviseletet? 

- A kari képviseletet próbáljuk egyre in-
kább összehangolni a hallgatók konkrét 
kéréseivel, például előfordult már, hogy 
kérvényt szerettek volna benyújtani egy 
javítódolgozat megírására, és azonnal a 
HÖK-öt keresték meg segítségért. Ez -
azt hiszem - valamilyen szinten pozitív 
visszajelzés a Testület számára, hiszen azt 
jelenti, hogy szükség van a munkánkra. 
Egyetemi szintű hallgatói érdekképvise-
let: mivel a választmányt (ahol minden kar 
hallgatóarányosan képviselteti magát) egy-
re kevesebb alkalommal hívják össze, egy-
re inkább átveszi az irányítást az elnökség, 
aminek viszont minden karról csak egy-
egy tagja lehet. így, ha valamit nem tartok 
elfogadhatónak, vagy szeretnék magvalósí-
tani, egyetlen szavazattal nem igazán tu-
dok boldogulni, míg a választmányban már 
jóval több lenne az esély, hiszen az egyik 
legnagyobb kar vagyunk. Tehát egyetemi 
szinten nem tartom reálisnak, hogy bármit 
is tudnánk önállóan előrelépni, és nem 
csak a többi kar nyomására haladnánk a ki-
jelölt úton. Vannak új ötletek, amiket szí-
vesen támogatnék, de nem tartom elfogad-
hatónak, hogy ezek a kezdeményezések a 
kari HÖK-re újabb terhet rónak. 

- Olvasóink véleményét kérdezve meglepődtünk 
azon, hogy az egyetemi szintű HÖK-kel egyálta-
lán nem találkoznak, nem ismerik a tevékenysé-
gét, miközben a kari képviselet egyre fontosabb 
a számukra. Mi lehet ennek az oka? 

- Valószínűleg az egyik legnyomósabb ok, 
hogy nem is t u d j á k , hogy lé tez ik az 
EHÖK, vagy legalábbis úgy gondolják, 
hogy az a kari HÖK-kel egyenlő. Tehát 
nincsen eléggé hirdetve az EHÖK tevé-
kenysége, illetve az általuk meghirdetett 
pályázatok. A másik ok, hogy az EHÖK 
iroda a TIK-ben van, elég eldugott helyen, 
a 'ITK-s hallgatók nagy része viszont csak 
internetezni, illetve könyvtárba jár ide, 
úgyhogy nem hinném, hogy szakítanak 
időt az egész épület aprólékos megismeré-

sére. Könnyebb nekik, ha a saját kari 
HÖK-üket keresik fel, akár tanulmányi ta-
nácsadásra van szükségük, akár szociális 
problémájuk van. 

- Ez év elején új egyetemi civil szervezet jött tét-
re, az SZTE Hallgatóiért Alapítvány. Infor-
mációink szerint a négy voltJATE-s kar HÖK-
elnöke a szervezetvezetői. Ki alapította, milyen 
célokat határozott meg? Kik a szervezet kurá-
torai, elnöke és titkára? Milyen feladatokat 
vállalt az eltel fél év alatt? Mik a hallgatók 
visszajelzései? 

- Az SZTE Hallgatóiért Alapítványt 
Dr. Tenke Anna volt jogász hallgató alapí-
totta azzal a céllal, hogy szociális támoga-
tást nyújtson a rászorulóknak, támogassa az 
oktatás korszerűsítését, az SZTE rendezvé-
nyeit, stb. Az elnöki posztot a mindenkori 
EHÖK-elnök látja el, aki jelenleg Telegdy 
Gergely. A kuratórium valóban a négy volt 
„JATE-s" kar delegáltjaiból áll. A titkár fel-
adatát Németh Péter, a GTK HÖK elnöke 
látja el. A napokban zárult le egy pályázati 
kör, ahova az SZTE hallgatói pályázhattak. 
A hallgatói véleményekről keveset tudok 
mondani, ugyanis érdemleges működését 
nemrég kezdte el az alapítvány. 

- Személyedben az egyik legnagyobb (ha nem a 
legnagyobb - a szerk.) létszámú kar hallgatói-
nak a képviselője ül velem szemben. A TTK-s 
hallgatók mindig híresek voltak jókedvükről, 
jószrv ükről és arról, amit a diáknyelv így fogal-
maz meg: „elég kraftos gyerekek". Mit kívánsz, 
mit üzensz a nyárra a hallgatótársaidnak? 

- A nyár folyamán az országban rengeteg 
„ifjúsági találkozót" szerveznek. Ilyen az 
EFOTT, a Sziget Fesztivál, Szegeden a 
SZIN, hogy csak a legismertebbeket említ-
sem. Ha tehetik, akkor látogassanak el vala-
melyikre. Az EFOTT-on mi is ott leszünk 
(a testület néhány tagja) egy sátorral, melyet 
a szervezők bocsátottak a rendelkezésünk-
re. Programokkal szórakoztatjuk az oda láto-
gató fiatalságot az EFK-val és a JGYTFK-
val karöltve. Pihenjenek sokat, ha lehet, 
menjenek el nyaralni. Aki pedig nyáron 
dolgozik, annak jó munkát kívánok! 

fotó: internet 


